
 
 

Warszawa, dnia 22 maja 2023 r. 
 
 

Minister Klimatu i Środowiska 

Pani Anna Moskwa 

 

Interpelacja w sprawie rabunkowego gospodarowania zasobami leśnymi w regionie kujawsko-

pomorskim 

 

Szanowna Pani Minister! 

Do mojego biura poselskiego zgłaszają się mieszkańcy regionu kujawsko-pomorskiego 

zaniepokojeni intensywną wycinką drzewostanu w kujawsko-pomorskich lasach. Na oczach wielu 

z nich utracone zostają w wielu miejscach cenne zasoby przyrodnicze. Dodatkowo, co należy 

podkreślić – ciężki sprzęt wykorzystywany przy wycince drzew niszczy infrastrukturę leśną, 

uszkodzeniu ulegają ścieżki, szlaki turystyczne i miejsca w których przebywają dzikie zwierzęta. 

Mieszkańcy zwracają uwagę, że wycinki prowadzone są w sposób bezrefleksyjny 

i nieprzemyślany, a zlecający wycinkę nie biorą po uwagę faktu, że drzewa służą jako naturalny 

ekosystem dla zwierząt (zwłaszcza ptaków). Zwierzęta, które przeżyją wycinkę (np. dziki) mogą 

poszukiwać innych niż usunięty drzewostan miejsc do życia – i w praktyce mogą wchodzić na 

teren miast. 

Bezkresne lasy i piękne krajobrazy były dotychczas wizytówką naszego regionu i nieodłącznym 

elementem kujawsko-pomorskich parków krajobrazowych. Bardzo często jednak ani mieszkańcy, 

ani turyści nie mogą w pełni czerpać z tego krajobrazu, bowiem trwające wycinki wiążą się  

z zakazami wstępu do lasu oraz ograniczają turystykę pieszą i rowerową. 

Z dokonanych przeze mnie osobistych obserwacji wynika, że wycinka drzew w naszym regionie 

odbywa się bardzo intensywnie. Nasz region zaczyna zatracać swoje walory turystyczne 

– mieszkańcy wyrażają oburzenie takim stanem rzeczy. Interes ekonomiczny Lasów 

Państwowych nigdy nie powinien być realizowany kosztem lokalnych społeczności. Jak wskazują 

mieszkańcy – skala wycinki nie ma nic wspólnego ze zrównoważoną gospodarką leśną. W 

miejsce wyciętych drzew dokonuje się nowych nasadzeń, jednak nowe lasy potrzebują nawet 80 

lat zanim osiągną dojrzałość. W wielu rządowych opracowaniach wskazuje się, że wycinka 

zapewnia wiele tysięcy miejsc zatrudnienia – jednak na polskie lasy należy patrzeć 

z punktu widzenia dobra wspólnego. Zdaniem obywateli trwający na potęgę wyrąb jest zwykłą 

dewastacją. 

Rabunkowe gospodarowanie zasobami leśnymi wyrządza szkody w świecie roślin i zwierząt, 

turystyce oraz agroturystyce. Nie można pozwolić na to, aby cenne zasoby przyrodnicze regionu 

kujawsko-pomorskiego zostały utracone w nieodwracalny sposób. Dlatego zwracam się do Pani 

Minister z następującymi pytaniami: 

 

 

 



 

  

  

1. Ile hektarów lasu zostało wyciętych kolejno w Nadleśnictwach: Brodnica, Bydgoszcz, 

Cierpiszewo, Czersk, Dąbrowa, Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, 

Jamy, Lutówko, Miradz, Osie, Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec 

Kujawski, Szubin, Toruń, Trzebciny, Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, 

Żołędowo - od początku 2019 roku?  Proszę o dane osobno dla każdego nadleśnictwa za 

każdy miesiąc. 

2. Kto odpowiada za utrzymanie dróg i ścieżek leśnych służącym rowerzystom, 

spacerowiczom i turystom na terenie kujawsko-pomorskich lasów?  

3. Jakie dochody osiągnęły Nadleśnictwa: Brodnica, Bydgoszcz, Cierpiszewo, Czersk, 

Dąbrowa, Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, Jamy, Lutówko, Miradz, 

Osie, Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec Kujawski, Szubin, Toruń, 

Trzebciny, Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, Żołędowo - 

w związku z wycinką i sprzedażą pozyskanego drewna od początku 2019 roku?  Proszę 

o dane osobno dla każdego nadleśnictwa za każdy miesiąc. 

4. Czy są planowane obecnie kolejne wycinki w Nadleśnictwach: Brodnica, Bydgoszcz, 

Cierpiszewo, Czersk, Dąbrowa, Dobrzejewice, Gniewkowo, Golub-Dobrzyń, Gołąbki, 

Jamy, Lutówko, Miradz, Osie, Przymuszewo, Różanna, Runowo, Rytel, Skrwilno, Solec 

Kujawski, Szubin, Toruń, Trzebciny, Tuchola, Włocławek, Woziwoda, Zamrzenica, 

Żołędowo - jeżeli tak, kiedy wycinki te będą realizowane i w jakiej wielkości? 

5. Jakie działania zmierzające do naprawy utraconych zasobów na terenie kujawsko-

pomorskich lasów podejmie Minister Klimatu i Środowiska? 

 

 

 

 

Z wyrazami szacunku,  
Poseł na Sejm RP  

 
 
 
 

 

Magdalena Łośko 

 

 

 
    


